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ČR musí splnit dohromady níže uvedené 
závazné cíle

Do roku 2025 recyklovat minimálně 55 % veškerého komunálního odpadu
Do roku 2030 recyklovat minimálně 60 % veškerého komunálního odpadu
Do roku 2035 recyklovat minimálně 65 % veškerého komunálního odpadu
Do roku 2035 skládkovat maximálně 10 % komunálních odpadů

Dosáhnout tříděného sběru nápojových plastových lahví na jedno použití 90 % do 2029, s dílčím cílem 77 % v roce 2025
Od roku 2025 mají PET lahve obsahovat alespoň 25 % recyklovaného PET a od roku 2030 mají PET lahve obsahovat alespoň 30 %
recyklovaného PET

Do 31. prosince 2025 musí být recyklováno aspoň 65 % hmotnosti veškerých obalových odpadů. Níže jsou uvedeny cíle recyklace
pro jednotlivé materiály:
• 50 % plastů,
• 25 % dřeva,
• 70 % železných kovů,
• 50 % hliníku,
• 70 % skla a
• 75 % papíru a lepenky.

Do 31. prosince 2030 musí být recyklováno aspoň 70 % hmotnosti veškerých obalových odpadů. Jde například o:
• 55% plastů,
• 30% dřeva,
• 80% železných kovů,
• 60% hliníku,
• 75 % skla a
• 85% papíru a lepenky.



Využití vytříděných složek odpadních obalů v ČR

Odpady z obalů (recyklace 76%) umíme v ČR třídit a recyklovat. Pomáhá nám v tom primární třídění
(barevné popelnice) a třídící linky.

V systému nejsou tříděny jen odpady z obalů, ale všechny komunální odpady (recyklace KO je však jen
cca 41% - nutné navýšit min. na 65% recyklace komunálních odpadů)

Zdroj: EKO-KOM a.s. – Celková míra recyklace a využití odpadů z obalů, rok 2020 



Co musíme dokázat jako ČR 
ke splnění závazných cílů k roku 2035

Průměrná produkce komunálních odpadů za 11 let dle MŽP 5,4 mil tun
MŽP cca 540 kg/os/rok

Navýšit recyklaci komunálních odpadů o 24%pb, tedy o 1,3 mil tun 

Odklonit komunální odpad ze skládek o 35 %pb, tedy o 1,9 mil t

K tomu, aby mohla být navýšena recyklace na požadovanou hodnotu 65% bude třeba třídit a upravovat
cca 80 – 85 % produkovaného komunálního odpadu. Stávající sběrná síť a na ni navázané třídící
technologie se tedy musí tak jako tak zkapacitnit a intenzifikovat.

Odkloněním velmi dobře vytříditelných a využitelných komodit jako PET lahve a plechovky z obecních
systémů třídění se nesníží náklady na stávající systém, jen se zvýší jeho jednotkové náklady a tím i
dopady na obce a města, jakožto producenty komunálních odpadů.

PET lahve - Stávající systém zajišťuje sběr 8 z 10 PET lahví, cíl je navýšit sběr na 9 z 10 PET lahví do roku
2029.
Plechovky - Kovy budou v intenzifikovaném systému vytřiďovány na linkách prakticky všechny. Třídící
linky budou plošně doplněny o separátory kovů (proces již probíhá).



Splnění všech cílů řeší Strategie 21

• Na tomto strategickém materiálu, k naplnění závazných cílů směrnic CEP a SUP se shodly důležité
profesní svazy ze sektoru odpadového hospodářství (ČAOH, SVPS, SKS, ČAObH) a také Svaz měst a
obcí České republiky.

• Strategie 21 řeší synergické splnění všech definovaných závazných cílů k finálním rokům jejich
naplnění

Zdroj: Strategie 21, Ekokom

• Strategie 21 počítá s plněním
všech finálních cílů i pro
nápojové obaly

• Na grafu je znázorněno
množství vytříděných PET lahví
a z nich část nezbytná pro
nasměrování do rPET na výrobu
nových PET lahví.

• EU chápe potřeby recyklace
PET i pro další oblasti průmyslu,
proto byly nastaveny cíle pro
PET lahve na 30 %. Zbylý PET
velmi dobře využijí i jiné
způsoby recyklace, které tento
materiál aktivně recyklují již
dlouho před nápojáři.



Jsou cíle jen k PET od limonád a nebo se systém musí 
vypořádat i s řadou dalších plastových obalů od nápojů?

Zálohování by splnilo cíle SUP jen tehdy, když by dosáhlo na 90% sběru a současně zahrnulo
veškeré nápojové obaly podle SUP, což jsou nejen PET obaly, ale i všechny ostatní druhy
polymerů, zejména HDPE, ale i PP a PS, a nejsou to jen obaly na vodu, limonády a pivo, ale i
ovocné i zeleninové šťávy a také mléčné nápoje, mléko, kefíry, jogurtové nápoje a další.

Pokud by zálohový systém nezahrnul všechny nápoje podle SUP, pak by ty nezálohované obaly
musely být i tak vysbírány tříděným sběrem na 90%.

Závěr: Iniciativa Zálohujme řeší výhradně problém samotných výrobců sdružených v této
iniciativě, nicméně jejich návrh v žádném případě neřeší problém státu dosáhnout 90% sběru
podle směrnice SUP, naopak řešení tohoto problému může povinné zálohování PET lahví logicky
významně zkomplikovat.



Stávající systém počítá se splnění cílů 
k jednotlivým druhům obalových materiálů

Zdroj: Strategie 21, Ekokom
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